
Ønsker til Budget 2014 fra Andreas Røpke

Jeg kan overordnet støtte budgetforslaget, som det er fremsat. Det største problem i 
budgettet er fordelingen mellem midler til drift og til investeringer, men det er ikke muligt at 
gøre meget ved inden for økonomiaftalens rammer. Det bør dog konstateres i 
forligsteksten, at anlægsloftet betyder, at der investeres uhensigtsmæssigt lidt i it, 
medicoteknisk apparatur, energieffektivisering, mindre renoveringer med videre.

Finansiering
Det foreslås, at der udarbejdes en samlet logistikplan for varer, lægemidler, mad, 
sterilgods, vasketøj med videre. Det må være muligt dels at spare nogle penge og dels at 
nedbringe miljøpåvirkningen ved at se de forskellige transportbehov i en sammenhæng.

Drift
Det foreslås:

• At der afsættes en pulje til udmøntning af børne- og ungepolitikken, blandt andet til 
at mindske problemer med sektorovergange samt til at udvide åbningstider i 
ambulatorier.

• At der afsættes ressourcer til at styrke kvalitet og kapacitet inden for børne- og 
ungepsykiatrien i Glostrup.

• At det undersøges om det kommende system med udsendelse af sms'er til 
patienterne i akutmodtagelser og -klinikker også vil kunne gøre nytte i forhold til 
ventetid i ambulatorier.

• At de maksimale ventetider for behandling af livstruende sygdomme overholdes.

Engangsdriftsudgifter
I det omgang det er muligt foreslås det at gennemføre en række mindre 
investeringslignende projekter inden for driftsbudgettet. Det gælder fx udskiftning af 
møbler i venteværelser til mere hygiejniske typer samt udskiftning af betjeningstryk til lys 
med mere til antibakterielle tryk eller sensorer, så smitterisikoen mindskes. Dette kan 
eventuelt i stedet ske allerede i 2013.

Investeringer
Det foreslås:

• At der gennemføres en analyse af, hvad der skal til af yderligere investeringer for 
kun at have enestuer i 2025 (eventuelt med en senere frist for Rigshospitalets 
vedkommende grundet de meget begrænsede muligheder for genhusning).

• At der inden for anlægsloftet findes mindre beløb til henholdsvis den 
medicotekniske apparaturpulje og til renoveringspuljen.

Ikke-økonomiske ønsker
Det foreslås:

• At der udarbejdes en samlet rygepolitik for hele koncernen.
• At der skabes en simpel database med inventar, hjælpemidler, apparatur m.v. som 

er blevet tilovers, så det let og ubureaukratisk kan findes af andre i koncernen samt 
af fx humanitære organisationer. Derudover foreslås, at eksisterende muligheder for 
midlertidig oplagring af disse ting ligeledes registreres.

• At illegitime skilte med besøgstider fjernes.

Andreas Røpke, den 3. september 2013


